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SOU 2016:48 Regional incielning — tre nya län 

Arvidsjaurs kommun har inbjudits lämna synpunkter på Indelningskommittns 
delbetänkande i regionfrågan. 

Sammanfattning 
Sammanfattningsvis tillstyrker Arvidsjaurs kommun kommittUs förslag om fårre län och 
landsting, men är däremot ytterst tveksam till den föreslagna förändringsstarten. Genom att 
senarelägga den föreslagna förändringen till 2023 kan många av de frågetecken som finns 
idag rätas ut. 

Arvidsjaurs kommun anser att utredarnas förslag inte tillräckligt belyser vilka positiva 
och/eller negativa effekter den föreslagna regionindelningen kommer att innebära för små 
inlandskommuner med långa avstånd. De befolkningstätaste delarna i den nya regionen blir 
med största sannolikhet vinnare på bekostnad av glesbefolkade kommuner. Norrlands län 
kommer att omfatta 44 kommuner av vilka de befolkningstätaste ligger vid kusten. Hur ska 
resterande kommuner garanteras delaktighet på lika villkor med de stora avstånd som finns 
i norra delarna av Sverige? 

Arvidsjaurs kommun menar också att i en redan stor geografi finns i dag betydande 
problem att upprätthålla kontakt med medborgarna. I en så stor region som de fyra nordliga 
länen utgör, nära 53 % av Sveriges yta skulle dagens problem inte bli mindre. Den nya 
organisationen måste tydligt leverera god service av hög kvalitet inom både sjukvård och 
kollektivtrafik (som är en bristvara i inlandet) samt bidra med digital utbyggnad för 
utveckling av/ elektroniska tjänster även för de glest befolkade delarna av regionen. 

En sannolik positiv effekt av den nya regionen skulle vara slopande av dagens länsgränser. 
Härigenom kan ökad samverkan mellan små inlandskommuner ges möjlighet att överleva. 

Ett bättre samarbete mellan kommuner krävs för att undvika negativa konsekvenser som 
exempelvis svårigheter att rekrytera kompetent personal i konkurrens med tätbefolkade 
kustkommuner. Ett sådan samarbete kräver engagemang för invånarna i glesbygden från de 
större orterna där resurserna kommer att ligga. Ett engagemang som vi ser allt mindre och 
mindre av idag. 

Den otrygghet som redan nu finns i dagens sjukvård med bland annat långa avstånd till 
specialistsjukvård kommer med förslaget inte att minska. För att vända den ökade känsla 
av otrygghet som inlandsborna känner, måste den nya organisationen lämna garantier som 
medför att medborgarnas idag låga förtroende ökar. 
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Små inlandskommuner står inför en mängd utmaningar, där urbaniseringen är det största 
hotet. Arvidsjaurs kommun har en unik företagsstruktur, jämfört med övriga länet, med 
enbart små och medelstora företag. 

Arvidsjaurs kommun har en internationell prägel genom den växande fordonstestregionen, 
som kommunen befinner sig mitt i. Verksamheten är också snabbt växande. Det är därför 
mycket viktigt att ha kunskap kring hur den komplexa branschens behov ser ut, något som 
är en livsviktig komponent för fortsatt utveckling. Fordonstestning i kallt klimat omsätter 
över en miljard kronor i Arvidsjaurs och Arjeplogs kommuner. 

Tillgång till kompetens är avgörande för utveckling och en förutsättning för att företag ska 
känna trygghet inför nystart, utveckling eller en etableringsprocess. Försvinner viktiga 
sainhällstjänster, eller blir svårare att ta del av, finns stora risker att större investeringar i 
inlandet uteblir och att företagen flyttar sina företag till de större orterna där den servicen 
finns. 

I ett större sammanhang kan det finmaskiga nätet av support kring de för oss så viktiga 
företagen splittras och upparbetade kommunikationskanaler förändras och till och med 
upphöra. 

Med förslaget har uppstått så många oklarheter och Arvidsjaurs kommun upprepar att den 
föreslagna förändringen bör senareläggas till 2023 så att de många frågetecken som finns 
idag an rätas ut. 

Lotta Åman 
Kommunstyrelsens ordförande 
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